



2022 Canadian Biathlon Championships
presented by Stride & Glide Sports
Information Bulletin
March 1, 2022

Hello coaches, team managers, and Divisional Representatives

Following is information about the role of Divisional Reps, info about draw groups, AM/PM categories, and deadline and instruction for submitting relay teams. A French version is at the end of the document,

Divisional Representatives

With this being the first year that Nationals is an open event with athletes registering by club rather than Division, there have been questions about the role of the Divisional Reps (DR). The Canadian Hosting Policy (pg. 5) describes three roles of the DR, listed 1 – 3 below. The Organizing Committee (OC) for Nationals has identified two additional roles. Together, these are:

- 1) Submit Division relay teams;
- 2) Allocate the Division's wax cabin space;
- 3) Allocate the Division's zeroing lanes;
- 4) Submit Division draw groups; and
- 5) Submit Division start groups for the Single Mixed Relay.

While these tasks are the responsibility of the DR, it is expected the DR will consult with the club coaches in fulfilling the tasks.

Following are the DRs for each Division attending the 2022 Canadian Biathlon Championships:

- Alberta – Matthias Ahrens
- BC – Jessica Blenkarn
- Manitoba – Mark Naylor
- New Brunswick – Claudette Maltais
- Ontario - Scott McCulloch
- Quebec – Nathalie Dufour
- Saskatchewan – Sheri Adams-Selinger
- Yukon – Rebecca Parnum
- International – George West

Note: Team Captains' meetings will be held online, not at *The Courtyard*, Marriot Hotel, as indicated in the invitation.





Draw Groups

There will be draw groups for the following competitions:

- 1) Sprint
- 2) Individual

The draw groups will be created for the largest categories and these are:

- 1) Senior Boys – two draw groups
- 2) Senior Girls – two draw groups
- 3) Youth Men – two draw groups

When DRs submit athlete names for draw groups, the groups must be evenly filled. In other words, for a specific category, half of the Division’s athletes should be listed in one draw group and the other half listed in the second draw group.

Deadline for submitting draw groups will be 4pm the day before the relevant Team Captains’ meeting where the draw will be made. Submit draw groups to the Competition Secretary or designate at the Competition Office using the form provided in Divisional mailboxes at 8am the same day they are due. When completed forms are received, the Competition Secretary or designate will sign and time stamp the completed form. A summary of submission deadlines is provided on page 3 in Table 2.

AM/PM Categories

Following is the anticipated placing of categories into the morning and afternoon starts.

Table 1. AM/PM categories.

Competition	AM Categories	PM Categories
Sprint	Sr B/G, Masters 35+ & 50+	M/W, Jr M/W, Yth M/W
Pursuit	Sr B/G, Masters 35+ & 50+	M/W, Jr M/W, Yth M/W
Mass Start / Individual	M/W, Jr M/W, Yth M/W	Sr B/G, Masters 35+ & 50+
Single Mixed Relay	M/W, Jr M/W, Yth M/W	Sr B/G, Masters 35+ & 50+

Single Mixed Relay Teams

Senior B/Gs will carry rifles throughout the duration of the Single Mixed Relay competition.

Deadline for submitting Official and Unofficial relay teams is noon on March 15. Submit team lists to the Competition Secretary or designate at the Competition Office using the form provided in the Divisional mailboxes at 8:00 on March 14. When completed forms are received, the Competition Secretary or designate will sign and time stamp the completed form.





It is anticipated the number of Single Mixed Relay (SMR) teams may exceed 30 teams in the Senior B/G category and possibly the Yth M/W category and two start groups will be required for these categories. Having two start groups will ensure all teams have an opportunity to compete. Therefore, the relay teams for these two categories should be ranked for that Division with #1 being the highest ranked team. Highest ranked Official Teams will be placed in the first start group and a random draw will determine the start number for the teams in the first start group. For Sr B/Gs, remaining Official Teams and the Unofficial Teams will be placed in the second start group along with the Masters' categories. Random draws will be completed by category (Sr B/Gs, Masters 35+, Masters 50+, and Unofficial Teams) to determine start numbers for each category.

If there are greater than 30 Youth relay teams, the highest ranked teams will be in one start group and the remaining teams will start with a second start category the same morning.

Results from both start groups in the same category will be combined to determine the SMR results.

Official teams must be comprised of athletes from a single Division (Canadian Hosting Policy 2.3.2.b). The Hosting Policy (4.1.3) allows athletes in relays to “ski up” more than one category and the resulting team will still be considered “Official”.

Unofficial SMR teams may be single gendered.

Masters 35+ and 50+ will ski a 50m penalty loop in the SMR.

Summary

Table 2. Form submission deadlines.

COMPETITION	FORM IN MAILBOX	DUE AT COMP OFFICE
Sprint Draw Groups (Sr B/G & Yth M)	8 AM FRIDAY March 11	4 PM FRIDAY March 11
Individual Draw Groups (Sr B/G & Yth M)	8 AM MONDAY March 14	4 PM MONDAY March 14
SMR Teams for all categories. Please rank Sr and Yth teams.	8 AM MONDAY March 14	12 NOON TUESDAY March 15

If you have questions about the information in this bulletin, please contact John Neumann, Chief of Competition, at biathloncompetitions@caledonianordic.com

Best regards,

John Neumann



Championnats canadiens de biathlon 2022

Présenté par Stride & Glide Sports

Bulletin d'information

1 mars 2022

Bonjour les entraîneurs, les gestionnaires d'équipe et les représentants de division.

Vous trouverez ci-après des informations sur le rôle des représentants de divisions (RD), des informations sur les tirages par groupes, les catégories matins /après-midi et la date limite de soumission des équipes de relais.

Représentants divisionnaires

Comme il s'agit de la première année que le championnat national est un événement ouvert avec des athlètes s'inscrivant par club plutôt que par division, il y a eu des questions sur le rôle des représentants de divisions (RD). La Politique d'accueil du Canada (p. 5) décrit trois rôles du RD, énumérés de 1 à 3 ci-dessous. Le Comité organisateur (CO) pour les championnats nationaux a identifié deux rôles supplémentaires. Les 5 sont les suivants:

- 6) Soumettre les équipes de relais de division ;
- 7) Allouer l'espace, parmi vos clubs, dans la cabine de fartage de la Division;
- 8) Attribuer les couloirs pour l'ajustement de tir de la Division;
- 9) Soumettre les groupes de tirage pour votre Division; et
- 10) Soumettre les groupes de départ pour votre Division pour le relais mixte simple (RMS).

Bien que ces tâches soient la responsabilité du RD, on s'attend à ce que le RD consulte les entraîneurs du club pour s'acquitter de ces tâches.

Voici les RDs de chaque division participant aux Championnats canadiens de biathlon 2022 :

- Alberta – Matthias Ahrens
- C.-B. – Jessica Blenkarn
- Manitoba – Mark Naylor
- Nouveau-Brunswick – Claudette Maltais
- Ontario - Scott McCulloch
- Québec – Nathalie Dufour
- Saskatchewan – Sheri Adams-Selinger
- Yukon – Rebecca Parnum
- International – George West



Groupes de tirage (Draw groups)

Il y aura des groupes de tirage pour les compétitions suivantes:

- 3) Vitesse (Sprint)
- 4) Individuelle

Les groupes de tirage seront créés pour les catégories les plus nombreux et ce sont:

- 4) Garçons seniors – deux groupes de tirage
- 5) Filles seniors - deux groupes de tirage
- 6) Hommes benjamins– deux groupes de tirage

Lorsque les RD soumettent les noms d'athlètes pour les groupes de tirage, les groupes doivent être remplis uniformément. En d'autres termes, pour une catégorie spécifique, la moitié des athlètes de la division devraient être répertoriés dans un groupe et l'autre moitié dans le deuxième groupe de tirage.

La date limite pour soumettre des groupes de tirage sera 16h la veille de la réunion des capitaines d'équipe concernée où le tirage au sort sera effectué. Soumettez les groupes de tirage à la secrétaire de la compétition ou son délégué en utilisant le formulaire fourni dans les boîtes aux lettres de divisions à 8h le jour même où ils sont dus. Une fois reçu, la secrétaire de la compétition ou son délégué signera et apposera la date et l'heure du formulaire rempli (voir Tableau 2 ci-dessus).

Tableau 1: Catégories matins/après-midi

Voici le placement prévu des catégories dans les départs du matin et de l'après-midi:

Compétition	Catégories du matin	Catégories de l'après-midi
Vitesse (Sprint)	g/f Sr, Maîtres 35+ & 50+	H/F, H/F Jr, Benjamin H/F
Poursuite	g/f Sr, Maîtres 35+ & 50+	H/F, H/F Jr, Benjamin H/F
Départ en masse / Individuelle	H/F, H/F Jr, Benjamin H/F	g/f Sr, Maîtres 35+ & 50+
Relais mixte simple	H/F, H/F Jr, Benjamin H/F	g/f Sr, Maîtres 35+ & 50+

Équipes de relais mixtes simples

La date limite pour soumettre les équipes de relais officielles et non officielles est le 14 mars à midi (entraînement officiel). Soumettez les listes d'équipes au Bureau de Compétition en utilisant le formulaire fourni dans les boîtes aux lettres divisionnaires à 8h00 le 13 mars. Une fois reçu, la secrétaire de compétition ou son délégué signera et apposera la date et l'heure du formulaire rempli.

On s'attend à ce que le nombre d'équipes de relais mixte simple (RMS) dépasse 30 équipes dans la catégorie g/f senior et peut-être aussi de la catégorie H/F benjamins et conséquemment deux groupes



de départ seront nécessaires pour ces catégories. Le fait d'avoir deux groupes de départ permettra à toutes les équipes d'avoir l'occasion de compétitionner. Par conséquent, les équipes de relais pour ces deux catégories devront être classées parmi chaque division, le n ° 1 étant l'équipe la mieux classée. Les équipes officielles les mieux classées seront placées dans le premier groupe de départ et un tirage au sort déterminera le numéro de départ parmi les équipes du premier groupe de départ. Pour les équipes g/f Sr restantes, les équipes officielles et les équipes non officielles seront placées dans le deuxième groupe de départ avec les catégories maîtres. Un tirage au sort sera effectué par catégorie (g/f sr, Maîtres 35 +, Maîtres 50 + et équipes non officielles) pour déterminer les numéros de départ parmi chaque catégorie.

S'il y a plus de 30 équipes de relais dans le groupe benjamin H/F, les équipes les mieux classées seront dans un groupe de départ et les équipes additionnelles commenceront avec une des autres catégories de départ du même matin.

Les résultats des groupes de départ de la même catégorie seront combinés pour déterminer les résultats du RMS.

Les équipes officielles doivent être composées d'athlètes d'une seule division (Politique d'accueil de Biathlon Canada 2.3.2.b). Cette politique d'accueil (4.1.3) permet aux athlètes dans les relais de participer dans une catégorie d'âge de deux plus élevée que l'âge de l'athlète et l'équipe résultante sera toujours considérée comme «officielle».

Les équipes non officielles de RMS peuvent être tous du même sexe.

Les Maîtres 35+ et 50+ skieront une boucle de pénalité de 50m dans le RMS.

Résumé

Tableau 2. Dates limites de soumission des formulaires.

COMPÉTITION	FORMULAIRE DANS LA BOÎTE AUX LETTRES	DÛ AU BUREAU de COMPÉTITION
Groupes de tirage - Vitesse (g/f Sr & Homes Benjamins)	8 H VENDREDI 11 mars	16 H VENDREDI 11 mars
Groupes de tirage individuels (Sr B/G & Yth M) (g/f Sr & Homes Benjamins)	8 H LUNDI 14 mars	16 H LUNDI 14 mars
Équipes de RMS pour toutes les catégories. Veuillez classer les équipes Sr et Benjamins.	8 H LUNDI 14 mars	12 H MARDI 15 mars

Si vous avez des questions au sujet de l'information contenue dans ce bulletin, veuillez communiquer avec John Neumann, chef de compétition, à l'adresse courrielle suivante:

biathloncompetitions@caledonianordic.com

Cordialement
John Neumann

